
 Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej 

angiologickej spoločnosti (S.A.S.) 

 

Dátum: 12.3.2025, 14.00 hod. 

Miesto: NÚSCH, a.s., Pod Krásnou hôrkou 1, Bratislava 

Zúčastnení:  

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH. – doterajší prezident S.A.S 

Novozvolení členovia výboru: Doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD., MUDr. Andrej Džupina, PhD., MBA., MUDr. 
Ľubomír Fľak, PhD., MUDr. Katarína Kmeťková, MUDr. Martin Koščo, MPH., Doc. MUDr. Mária Rašiová, PhD. - 
on-line, MUDr. Miroslav Širila, MUDr. Ivar Vacula, PhD.  

Novozvolení členovia dozornej rady: MUDr. Andrej Džupina ml., MBA., MUDr. Marek Hudák, PhD., MUDr. Iveta 
Kopalová  

zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD. 

 

Program: Privítanie účastníkov doterajším prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru 
a následne jeho schválenie. 

Body programu:  

1) Otvorenie 
2) Výsledky volieb do výboru a dozornej rady (DR) S.A.S  SLS 
3) Voľba predsedu DR S.A.S SLS, voľby prezidenta S.A.S SLS, vedeckého sekretára, viceprezidenta 

a pokladníka 
4) Plán budúcich odborných podujatí so zastúpením S.A.S SLS 
5) XXXIII. slovenský angiologický kongres 
6) Prehľad stavu aktivít S.A.S - MZ SR 
7) Rôzne 

 

K bodu programu č.2: Výsledky volieb do výboru a DR S.A.S SLS 

Prezentovaná bola účasť na voľbách a volebné výsledky. Výsledky volieb schválila volebná komisia zložená 
z MUDr. E. Bojdovej, MUDr. T. Dulku a MUDr. E. Slamkovej s pozorovateľmi za SLS (Mgr. G. Krupčíková, JUDr. M. 
Mistríková). Voľby prebehli bez komplikácii, výsledky sú platné.  

K bodu programu č.3: Voľba predsedu DR S.A.S SLS, voľby prezidenta S.A.S SLS, vedeckého sekretára, 
viceprezidenta a pokladníka. 

Najprv prebehlo hlasovanie prítomných členov výboru, či on-line zúčastnená členka výboru Doc. Rašiová môže 
hlasovať on-line emailom za kontroly sekretárky S.A.S a členov DR S.A.S. 



Hlasovanie č.1: Doc. Rašiová môže hlasovať on-line.     Za 8,    Proti 0,    Zdržal sa 1 

A) Voľba predsedu DR S.A.S: novozvolení členovia DR sa jednomyseľne zhodli na predsedovi DR S.A.S, 
ktorým sa stala Dr. Kopalová. 
Hlasovanie č.2: Voľba predsedu DR SAS: MUDr. Kopalová  Za 3 hlasy.    Zdržal sa: 0  
 

B) Voľby prezidenta S.A.S SLS. Doterajší prezident S.A.S – Doc. Maďarič potvrdil, že trvá na stanovisku, že 
prezident S.A.S môže byť zvolený max na 2 volebné obdobia za sebou a preto on t.č. nekandiduje na 
funkciu prezidenta. Navrhol za prezidenta člena výboru s druhým najvyšším počtom hlasov – Doc. 
Čelovskú, ktorá kandidatúru prijala. Návrh na kandidáta na prezidenta doplnil Dr. Širila - navrhol  Dr. 
Vaculu, ktorý kandidatúru prijal.  

Hlasovanie č.3: Voľba prezidenta S.A.S: Doc. Čelovská 7 hlasov,   Dr. Vacula 2 hlasy.    Zdržal sa: 0 

Prezidentkou S.A.S. SLS  bola zvolená  Doc. MUDr. Čelovská Denisa, PhD.  

Doc. Čelovská poďakovala za prejavenú dôveru a uviedla, že zvolenie pre nasledujúce volebné obdobie 

považuje za česť a záväzok pokračovať v úspešných domácich i zahraničných aktivitách S.A.S SLS. 

Poďakovala doterajšiemu prezidentovi Doc. Maďaričovi za jeho záslužnú prácu v prospech spoločnosti 

a vyjadrila presvedčenie, že jeho skúsenosti budú naďalej cenným prínosom. Zároveň vyslovila 

poďakovanie aj doterajšiemu vedeckému sekretárovi Dr. Vaculovi, ako aj  členom výboru, DR za ich  

prácu. Novozvoleným členom výboru i DR  zablahoželala a vyjadrila vieru vo  vzájomnú spoluprácu v 

duchu otvorenej a konštruktívnej diskusie, smerujúcej k ďalšiemu rozvoju angiologickej spoločnosti. 

C) Voľba vedeckého sekretára. Doc. Čelovská navrhla Doc. Maďariča, ktorý kandidatúru prijal.  
Hlasovanie č. 4: Voľba vedeckého sekretára: Doc. Maďarič    za 9 hlasov,    Zdržal sa: 0 
Vedeckým sekretárom S.A.S  bo zvolený doc.  MUDr. Maďarič Juraj, PhD., MPH  
 

D) Voľba viceprezidenta SAS: Návrh od viacerých členov na Dr. Vaculu – kandidatúru prijal. Dr. Širila navrhol 
Doc. Rašiovú – kandidatúru prijala. 
Hlasovanie č. 5: Voľba viceprezidenta S.A.S SLS: Dr.Vacula: za 6 hlasov, Doc. Rašiová za 3 hlasy,      
Zdržal sa: 0 
Viceprezidentom S.A.S  bo zvolený MUDr. Vacula Ivar, PhD.  
 

E) Voľba pokladníka: Doc. Maďarič navrhol za kandidáta Dr. Fľaka, ktorý  kandidatúru prijal. 
Hlasovanie č. 6: Dr. Fľak  Za 8 hlasov, Zdržal sa: 1 
Pokladníkom S.A.S. bol zvolený MUDr. Fľak Ľubomír, PhD. 

 

K bodu programu č.4: Plán budúcich odborných podujatí so zastúpením SAS 

- ESVM kongres zostáva naďalej kľúčovým zahraničným podujatím,  v tomto roku sa uskutoční X. kongres 
ESVM v Bergame (3.-5. apríla 2025, Taliansko),  na ktorom je plánovaná aktívna účasť zástupcov S.A.S 

- V rovnakom termíne  sa uskutoční kongres Slovenskej spoločnosti cievnej chirurgie, kde bude aktívna 
účasť za S.A.S 

- V rovnakom termíne aj 11. Dni praktickej obezitológie a metabolického syndrómu v Bardejove, v pláne 
účasť Dr. Džupina st., Dr. Dostálová, Dr. Ambrózy, prof. Gašpar 

- 31. česko-slovenské angiologické sympózium (11.-13.6.2025) - Dr. Vacula bol oslovený ohľadom tém 
a programu – rozposlal členom výboru, aby sa program za S.A.S ďalej rozpracoval a komunikoval 

- V rovnakom termíne ako sympózium v Mikulove sa uskutoční aj kongres Slovenskej internistickej 
spoločnosti. Doc. Čelovská informovala o vhodnosti pokračovania v spolupráci s touto odbornou 
spoločnosťou.  



- Dr. Dostálová – e-mailom oznámila prípravu bloku na kongrese praktických lekárov SSVPL (plán Doc. 
Maďarič, Doc. Rašiová, Dr. Dostálová) 

- Doc. Maďarič informoval o pláne organizovať školu mladých angiológov na jeseň 2025, kde sa plánuje 
účasť lekárov v príprave z angiológie a zváži sa účasť lekárov v príprave z cievnej chirurgie   

- Doc. Čelovská informovala o plánovanej aktívnej účasti zástupcov S.A.S na pravidelnom 
hematologickom podujatí v Martine - XXXI. Slovensko-Česká konferencia o hemostáze a trombóze (22-
23.5.2025). Za S.A.S  sa zúčastnia prof. Štvrtinová, Doc. Čelovská, Dr. Dostálová 

- EVF XXV. kongres Krakow, Poľsko (26.-28.6. 25) s aktívnou účasťou   Doc. Čelovská 
- Dr. Dostálová zaslala návrh na účasť zástupcov S.A.S na 2. kongrese geriatrickej spoločnosti v Žiline. 

K bodu programu č.5: XXXIII. slovenský angiologický kongres: 

- Prezentované termíny pre prihlasovanie na účasť. 
- financie: boli oslovené aj intervenčné firmy, zároveň oslovené aj nezdravotnícke spoločnosti  
- Prezentácia a diskusia k pripravovaným blokom a plánovaným pozvaným hosťom. 

o zahraničný hosť: MUDr. Maresch – Slovák pracujúci v Bahrajne, intervenčný angiochirurg – 
prisľúbil účasť. V pláne pozvať aj zástupcu za ESVM – na kongrese ESVM v Bergame sa možno 
zváži koho pozvať podľa prezentovaných zaujímavých prednášok. Premyslí sa do nasledujúceho 
zasadnutia výboru SAS. 

o Hostia z ČR: prezidentka Českej angiologickej spoločnosti – Doc. Karetová, prof. Bultas. Zváži sa 
MUDr. Hauer, MUDr. Heller, atď., podľa zvažovaných tém a blokov 

o Pozvaní hostia zo SR: gynekológ – prof. Záhumenský – téma HVT/PE v gynekológii.  
 

- workshopy: 
o Dr. Vacula navrhol tému „odľahčenie“ pri diabetickej nohe a navrhol pozvať hosťa z ČR, kde sa 

tejto téme venujú.  
o Ďalšou témou workshopu by mohla byť téma určitého typu sonografie či vyšetrenia 

mikrocirkulácie.  
o Definitívne sa témy upresnia na nasledujúcom zasadnutí výboru S.A.S. 

 
- bloky:  

o súčasťou budú tradičné bloky: Blok mladých angiológov, Hot lines, Pro a contra (zatiaľ nie jasná 
téma – potrebné premyslieť), 2x intervenčný blok (vyzvaní Dr. Koščo aj Dr. Širila na aktívnu 
participáciu a organizáciu), právny/ekonomický blok, blok ambulantných angiológov, „môj 
pacient roka“, blok kazuistík, preventívny blok (Doc. Čelovská navrhla tému dyslipidémií 
(príchod inklisiranu v sekundárnej prevencii), Dr. Vacula tému PCSK9 – do tohto bloku by sa 
dala zapojiť farmaceutická firma na zabezpečenie zahraničného hosťa, Dr. Kopalová navrhla do 
preventívneho bloku tému fajčenia, obezity – farmakologickú liečbu (napr. prednáška od Doc. 
Penesovej), chirurgickú liečbu (bariatrická liečba), blok ESVM, sesterský blok, abstrakty, 
lymfologický blok – Doc. Čelovská bude kontaktovať Dr. Ambrózyho; predstavu 
o prednášajúcich v tomto bloku má aj Dr. Džupina st. – dohodne sa s Dr. Ambrózym  

o Dr. Džupina ml. navrhol (podľa pripomienok z minulých rokov), že by sa mohlo zvážiť zníženie 
počtu prednášok, aby bol lepší priestor na diskusiu. Sekretárka S.A.S potvrdila, že prideľovanie 
kreditov nie je viazané na počet prednášok, ale na dĺžku (časové trvanie), takže menší počet 
prednášok a napr. diskusie formou „round table“ by nemal byť problémom pre kredity. Zároveň 
v diskusii zdôraznené, že je potrebné dodržiavať časový limit prednášok.     

o Dr. Vacula prezentoval „pripomienku“ zo strany angiochirurgov, že ich prednášky boli minulý 
rok v malej sále. Upozornil však, že blok abstraktov je zvyčajne organizovaný v malej sále. Pri 
organizovaní budúceho kongresu bude toto potrebné viac zohľadniť.  
 

- Hudobný hosť: Dr. Vacula bol oslovený, aby pokračoval v zabezpečovaní hudobného hosťa. V diskusii 
zaznel návrh osloviť a získať informácie o možnosti účasti Petra Lipu. Ďalší návrh Svetlana Rymarenko. 

- Špeciálny hosť: diskusia o potrebe a vhodnosti pozvania špeciálneho hosťa (napr. minister zdravotníctva 
SR, alebo zástupca poisťovne). 

 



 K bodu programu č.6:  Prehľad stavu aktivít S.A.S -MZ SR  

1) Dr. Džupina informoval o publikovaní vyhlášky MZSR o optimálnom počte pacientov na ambulancii - optimálny 
počet pacientov v angiologickej ambulancii bol stanovený na 23/deň. 

2) Doc. Maďarič informoval, že za S.A.S spolu s hlavným odborníkom MZ SR pre angiológiu zaslali negatívne 
stanovisko k návrhu (pripomienkové konanie) zriadenie ambulancii vaskulárnej a nevaskulárnej intervenčnej 
radiológie. MZ SR odpovedalo, že sa touto pripomienkou bude zaoberať. Podľa terajšieho stavu vzdelávania 
v odbore rádiológia (rozsah praxe na klinických pracoviskách) je podľa výboru SAS nedostatočná príprava 
rádiológa pre takúto činnosť. Rovnaký názor má aj Spoločnosť cievnej chirurgie. Doc. Rašiová k tejto téme dodala, 
že výbor SAS má trvať na negatívnom stanovisku, ale zároveň sa má snažiť, aby angiológovia poskytovali, čo 
najlepšiu starostlivosť o vaskulárnych pacientov. Doc. Maďarič dodal, že výchova (špecializačná príprava) 
angiológov je stabilná, ich počet primerane stúpa a v rámci Optimalizácie siete nemocníc je pre nemocnice III. 
typu stanovená povinnosť minimálneho úväzku angiológa 1,0.   

3) Odborné pracovné skupiny: 

-  C pre KV systém (Dr.Vacula). Informoval, že od júla 2025 bude k dispozícii rivaroxaban 10 mg – dlhodobá 
prevencia recidívy VTE.  

- G: (zástupca Dr. Ambrózy): nie sú známe nové aktivity v tejto pracovnej skupine.  

4) Dr. Džupina st. (hlavný odborník MZ SR) informoval o svojich aktivitách: A) negatívne stanovisko k vzniku 
ambulancii intervenčnej rádiológie, B) materiálno- technické zabezpečenie angiologických ambulancii – materiál 
prešiel, C) v rámci plánu obnovy: návrh na zlepšenie technického zabezpečenia angiologických  amb.  – výsledok 
nie je, D) rivaroxaban 10 mg - schválené, E) vyjadrenie k žiadosti o možnosť predpisu fondaparinu (Arixtra) v prim. 
prevencii traumatológom, ortopédom, angiochirurgom - neprešla (žiadosť by mala podať farmaceutická firma- 
držiteľ licencie) 

5) Doc. Maďarič informoval, že bola na MZ SR podaná žiadosť o financovanie projektu – realizácia pilotného 
programu skríningu AAA, ktorý by prebiehal v 2 krajoch (TT, PO). Čaká sa na schválenie financií z projektu „Misia 
zdravia“. Odborným garantom je S.A.S, doplňovali sa požadované materiály, informácie. 

6) Program diabetickej nohy: Doc. Maďarič zhrnul doterajšie aktivity výboru S.A.S: A) zaslanie podporného listu 
a vytvorenie zoznamu angiologických ambulancii pre potreby diabetológov, B) vytvorenie návrhu štandardných 
diagnostických a terapeutických postupov – Dr. Vacula, C) blok  syndrómu diabetickej nohy (SDN) na kongrese 
S.A.S 

 - Dr. Vacula: nedošlo k pokroku v dokončení ŠDTP diabetickej nohy – boli pripravené 2 návrhy (od Dr. 
Vaculu a od Doc. Doničovej). Plánom Dr. Vaculu je vytvorenie a schválenie ŠDTP, podľa ktorého by sa dali vytvoriť 
reálne fungujúce centrá starostlivosti o diabetickú nohu. 

Doc. Maďarič navrhol zaslať návrh Dr. Vaculu aj iným relevantným spoločnostiam – hlavne spoločnosti cievnej 
chirurgie a potom zaslať  Slovenskej diabetologickej spoločnosti (SDS) ako spoločný návrh, ktorý by mal silnejšiu 
váhu.   

Doc. Čelovská navrhla, aby Dr. Vacula do svojho návrhu  zahrnul pripomienky členov SAS i českú aktualizáciu SDN. 
Po dokončení návrhu by ho mal odkomunikovať s Doc. Doničovou/SDS, aby sa predišlo poškodeniu vzťahov.  

Dr. Džupina st. – navrhol, aby išiel samostatný návrh ŠDTP za SAS. Materiál Dr. Vaculu je dostatočne kvalitný 
a ďalšie čakanie na pripomienky by bolo stratou času. Ak sa podá návrh, tak MZSR vytvorí oponentský tím 
z rôznych odborností a tí budú posudzovať materiál a dávať pripomienky.  

Doc. Rašiová je za komunikáciu s SDS vrátane Doc. Doničovej. Dohodla by si stretnutie s Doc. Doničovou a snažila 
by sa o kompromis. Presadzovala by návrh ŠDTP Dr. Vaculu.  



Nakoniec sa výbor S.A.S dohodol, že Dr. Vacula zapracuje pripomienky členov výboru S.A.S, upraví citácie a dá do 
formy požadovanej MZSR a následne zašle návrh spoločnosti cievnej chirurgie, resp. iným relevantným 
spoločnostiam a po ich pripomienkach by sa návrh zaslal SDS/Doc. Doničovej a s odstupom cca mesiaca by sa 
návrh zaslal na MZ SR.  

K bodu programu č.7:  Rôzne  

1) Doc. Čelovská upozornila, že budú potrebné voľby do sekcie intervenčnej angiológie SAS. Voľby budú 
musieť byť v júni 2025. Členovia sekcie budú poverení organizovaním volieb do výboru a DR sekcie.  

2) Dr. Dostálová e-mailom zaslala informáciu o aktivite  M. Smatanu z Inštitútu zdravotníckych analýz MZ 
SR, ktorý s kolegami  štatisticky spracoval aktuálny epidemiologický prehľad incidencie, prevalencie, 
terapeutických prístupov a ekonomických nákladov týkajúcich sa  komplikácií diabetu vrátane počtu 
amputácii dolných končatín pre  syndróm diabetickej nohy, pričom tieto dáta by sa dali použiť pre 
potreby pripravovaného návrhu ŠDTP. 

 

Zoznam hlasovaní: 

Hlasovanie č.1: Doc. Rašiová môže hlasovať on-line. Za 8, Proti 0, Zdržal sa 1 

Hlasovanie č.2: Voľba predsedu DR S.A.S: Dr. Kopalová 3 hlasy.  Zdržal sa: 0 

Hlasovanie č.3: Voľba prezidenta S.A.S: Doc. Čelovská 7 hlasov, Dr. Vacula 2 hlasy. Zdržal sa: 0 

Hlasovanie č.4: Voľba vedeckého sekretára S.A.S.: Doc. Maďarič 9 hlasov, Zdržal sa: 0 

Hlasovanie č.5: Voľba viceprezidenta S.A.S SLS: Dr. Vacula: 6 hlasov, Doc. Rašiová 3 hlasy. Zdržal sa: 0 

Hlasovanie č.6: Voľba pokladníka S.A.S SLS: Dr. Fľak  8 hlasov, Zdržal sa: 1 

 

Termín ďalšej schôdze výboru S.A.S: 23.5.2025 o 17. hod – výjazdové rokovanie Hotel Partizán, Tále. 

 

 

      Doc. MUDr. Denisa. Čelovská, PhD.                Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH. 

              prezidentka S.A.S. SLS         vedecký sekretár S.A.S. SLS 

 

            MUDr. Ivar Vacula, PhD.           MUDr. Iveta Kopalová   

            viceprezident S.A.S. SLS                      predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

         

           Bratislava 12.3. 2025                 Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD. 


